孫守恭教授植物病理學術獎勵金設置及申請辦法

Regulations and Application Guidelines for the Professor Shou-Kung Sun Plant Pathology Fellowship

> 104年10月23日中興大學『孫守恭教授植物病理學術獎勵金勸募委員會』會議通過 104年12月21日植病系系務會議通過 106年1月20日植病系系務會議修訂通過 106年6月20日植病系系務會議修訂通過 107年7月17日植病系系務會議修訂通過 108年7月9日系務會議修訂通過(108年7月26日校長核定) 112年6月9日系務會議修正通過(112年6月20日校長核定) 113年6月26日系務會議修正通過(113年7月8日校長核定) 113年9月4日系務會議修正通過(113年9月12日校長核定)

- 一、宗旨:國立中興大學植物病理學系(以下簡稱本學系)為紀念孫守恭教授對於我國植物病理學界的貢獻,特設立『孫守恭教授植物病理學術獎勵金』,以鼓勵全國傑出年輕學者與本學系品學兼優在學學生,致力於植物病理科學領域之探索與創新研發,以造福人群。
- 1. Aim: To honor Professor Shou-Kung Sun's contributions to plant pathology in Taiwan, the Department of Plant Pathology at National Chung Hsing University (hereinafter "the Department") has established the "Professor Shou-Kung Sun Plant Pathology Academic Award." This award is designed to encourage outstanding young scholars nationwide, as well as exemplary students of the Department, to devote themselves to research, innovation, and development in the field of plant pathology for the benefit of society.

二、 獎勵項目及方式:

- (一)傑出年輕植物病理學者獎,每年設獎額至多1位。得獎人可獲頒獎金新台幣3萬 元及獎牌乙面。
- (二)植物病理優秀學生獎,獎勵對象為本學系大學部三年級以上(含碩博士班)學生, 於植物病理學科領域有特殊表現或熱心參與校內外社團及公益活動者。每年設 獎項以5人為原則。每名得獎人可獲頒獎學金新台幣1萬元及獎狀乙只。
- (三)植物病理菁英獎,為鼓勵本系優秀應屆畢業生應屆續留本系就讀碩士班,凡本系應屆畢業生歷年成績平均為全班前25%且應屆續留本系就讀碩士班者,擇優每人頒發獎勵金新台幣5萬元整,獎勵金原則分成四次,於就讀期間每學期末提撥。若提早畢業者,得於畢業前申請提前撥付完畢。本項獎勵金每年上限為新台幣30萬元。
- 2. Award Categories and Methods:
 - (1) Outstanding Young Plant Pathologist Award: Up to one recipient per year. The awardee will receive NT\$30,000 and a commemorative medal.
 - (2) Outstanding Student Award in Plant Pathology: Eligible candidates include undergraduate students (third year and above) and graduate students in the Department. This award recognizes students with either exceptional achievements in plant pathology or active involvement in extracurricular or community service activities. Up to five recipients per year. Each awardee will receive a NT\$10,000 scholarship and a certificate of merit.
 - (3) Plant Pathology Excellence Award: This award encourages outstanding graduating students from the Department to continue their studies in the Department's master's program. Candidates must be in the top 25% of their graduating class and admitted directly into the master's program in the Department. Recipients will be granted NT\$50,000, distributed in four installments at the end of each semester during their graduate studies. Students who graduate early may request an early disbursement of any remaining funds. The total funding for this award is limited to NT\$300,000 per year.

三、申請人資格:

(一) 傑出年輕植物病理學者獎:年齡在 45 歲以下(以申請截止日期計算,期間曾生產或請育嬰假者,得延長二年,但應檢附相關證明文件)之國內研究機構、公私立大學校院之專任助理教授或助理研究員以上人員。

- (二) 植物病理優秀學生獎:凡國立中興大學植物病理學系大學部三年級以上(含碩博士班)學生,學業成績 80 分以上,無不及格科目,且無不良紀錄者。
- (三) 植物病理菁英獎:本系應屆畢業生歷年成績平均為全班前 25%,且應屆續留本 系就讀碩士班者。
- 3. Eligibility Criteria:
 - (1) Outstanding Young Plant Pathologist Award: Open to full-time assistant professors (or higher) at public or private universities or assistant researchers (or higher) at domestic research institutions. Applicants must be 45 years old or younger as of the application deadline. An extension of up to two years is permitted for those who have taken maternity or parental leave with supporting documents.
 - (2) Outstanding Student Award in Plant Pathology: Open to undergraduate students (third year and above) and graduate students in the Department of Plant Pathology, National Chung Hsing University, with an academic average of at least 80 points, no failing grades, and no disciplinary records.
 - (3) Plant Pathology Excellence Award: Open to graduating students from the Department of Plant Pathology at National Chung Hsing University whose cumulative academic performance ranks in the top 25% of their class and who enroll in the department's master's program immediately after graduation.

四、申請資料(中、英文皆可)

- (一) 傑出年輕植物病理學者獎:
 - 1. 申請表 1 份。
 - 2. 著作:申請者須附其5年內研究出版品目錄及重要著作3篇。
 - 3. 自傳(500字內)。
 - 4. 主要貢獻說明(1000 字內)。
 - 5. 推薦信 2 封。
 - 6. 身分證影印本。
- (二) 植物病理優秀學生獎:
 - 1. 申請表 1 份。
 - 2. 歷年學業成績單1份。
 - 3. 植物病理學科領域有特殊表現之佐證資料 1 份或熱心參與校內外社團或 公益活動之佐證資料 1 份。
 - 4. 推薦信一封。
 - 5. 自述一份(500 字以內)。
- (三) 植物病理菁英獎:
 - 1. 申請表 1 份。
 - 2. 歷年學業成績單(含名次證明)1份。
- 4. Application Materials (Acceptable in Chinese or English):
 - (1) Outstanding Young Plant Pathologist Award:
 - a. One completed application form.
 - b. A list of research publications from the past five years, including three key publications.
 - c. An autobiography (within 500 words).
 - d. A statement of major contributions (within 1,000 words).
 - e. Two recommendation letters.
 - f. A copy of the applicant's ID.
 - (2) Outstanding Student Award in Plant Pathology:
 - a. One completed application form.
 - b. An official academic transcript.
 - c. Supporting documentation demonstrating exceptional performance in plant pathology or active participation in student organizations or community service.

- d. One recommendation letter.
- e. A personal statement (within 500 words).
- (3) Plant Pathology Excellence Award:
 - a. One completed application form.
 - b. An official academic transcript. (covering all semesters and including ranking certification).

五、申請方式及申請時間:

申請方式:申請人自行申請並檢附申請資料,逕送或以掛號逕寄「台中市南區與大路145號國立中與大學植物病理學系辦公室」收。

<u>傑出年輕植物病理學者獎、植物病理優秀學生獎</u>申請時間:每年3月1日至3月31日止 (以郵戳為憑),逾期不予受理。

植物病理菁英獎申請時間:每年9月1日至9月30日止,逾期不予受理。

5. Application Method and Deadline

Application Method: Applicants must submit their completed application forms along with all required documents either in person or by registered mail to: Department of Plant Pathology, National Chung Hsing University, No. 145, Xingda Rd., South District, Taichung City, Taiwan.

Application Deadlines of Outstanding Young Plant Pathologist Award and Outstanding Student Award: Applications are accepted annually from March 1 to March 31 (postmark accepted as proof). Late applications will not be considered.

Plant Pathology Excellence Award: Applications are accepted annually from September 1 to September 30. Late applications will not be considered.

六、審查程序:由本系系主任邀請校內外5至7位學者與公正人士成立評審委員及一位執 行秘書,於收件截止後1個月內進行審查。經審定後,擇期公開表揚。

- 6. Review Process: The Department Chair will appoint a review committee consisting of 5 to 7 scholars and impartial experts from both within and outside the university, along with one executive secretary. The committee will conduct the review within one month after the application deadline. Award recipients will be publicly recognized at a later date.
- 七、本獎勵金經本校公開接受各界指定捐款於校務基金後,由本系負責辦理獎勵申請、審 查及頒獎相關業務。
- 7. The award fund is sourced from publicly designated donations to the university endowment fund. The Department is responsible for managing the application, review, and award distribution processes.

八、本辦法經本系系務會議通過後,依行政程序報請校長核定公告後實施,修訂時亦同。

8. These regulations shall be implemented upon approval by the Departmental Affairs Meeting and subsequent authorization by the university president following the administrative procedures. Any amendments shall follow the same procedure.

In case of any dispute, the explanation shall be based on the Chinese version.